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Reactie op de internetconsultatie  

Wijziging van Warenwetregelgeving in verband met de aanwijzing van schadelijke stoffen in 
voedingssupplementen en kruidenpreparaten. 

 

L.s., in het bijzonder de koning, de minister van VWS, haar staatssecretarissen en de secretaris-
generaal van VWS, 

Vanuit mijn achtergrond en opleiding in de Traditionele Chinese Geneeswijzen wil ik graag reageren 
op de bestaande regeling en de door u voorgestelde wijzigingen. 

 

Hierbij onderschrijf ik de inhoudelijke reactie zoals geformuleerd in de brief van de 
beroepsverenigingen NVTCG Zhong en NVA d.d. 20 maart 2025, door Léon Gobert en Harm Elsinga. 

Betrek alstublieft de experts uit het veld bij de besluitvorming, om tunnelvisie en onnodige restricties 
te voorkomen.  

Als voorschrijvend therapeut heb ik uiteraard behoefte aan zekerheid over de veiligheid en kwaliteit 
van de kruiden en preparaten die ik voorschrijf. Maar door de beoordeling vorm te geven op de 
manier die nu voorgesteld wordt, ligt tunnelvisie op de loer. Daardoor ontstaat het risico dat de 
mooie en genezende eigenschappen van kruidencombinaties teniet gedaan worden door een kruid 
of een plant te verbieden op basis van een ‘mogelijk’ toxische component. Waarom het geheel van 
een kruid meer is dan de ‘som der delen’ staat al in diverse reacties op eerdere verboden van 
specifieke kruiden beschreven. (In dit kader sluit ik mij ook aan bij de uitgebreide inhoudelijke reactie 
op de internetconsultatie door mw. Van Asseldonk op 18 maart. Zij kan een aantal ter zake doende 
inzichten erg goed verwoorden en ik nodig iedereen uit haar reactie te lezen) 

In de Chinese geneeskunde geldt dat nog veel sterker, omdat nauwelijks gebruik gemaakt wordt van 
enkelvoudige kruiden, maar van uitgekiende combinaties van kruiden en plantendelen. Daardoor 
wordt ‘de som der delen’ ingezet om bepaalde toxiciteit juist te verminderen. En weet u, in sommige 
gevallen is voor de werkzaamheid enige mate van toxiciteit juist gewenst. Dan hangt weer alles af 
van juist gebruik(svoorschrift)  en doseringen. De therapeuten die tot herbalist zijn opgeleid weten 
daar het fijne van en daarom is het belangrijk experts uit het veld toe te laten in de 
besluitvormingsgroep.  

 

Waar volgens mij wel behoefte aan is, is kwaliteitscontrole, controle op residu van 
bestrijdingsmiddelen, en controle op dat je krijgt wat je verwacht bij je bestelling (dus inderdaad de 
juiste planten of plantendelen) zodat de werkzaamheid ook uitpakt hoe je verwacht als therapeut. 
Het is de verantwoordelijkheid van de industrie om geen onveilige preparaten op de markt te 
brengen. Als toegewijde therapeuten willen we veilige EN werkzame preparaten voorschrijven.  

 

Met vriendelijke groet, 

L Craenen 
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